
Scénář audioreportáž - ZŠ Straškov-Vodochody
Pamětnice:      Tak já jsem vyrůstala v sousední vesnici ve Vraškově, pod památnou horou Říp a to 
byla také naše největší bych řekla zábava, kde jsme trávili spoustu času v lese, kde bylo vždycky dobré
si najít nějakou schovku něco prožít.

Dáda komentář: Paní Alena Machová se narodila 18. ledna 1953.  Působí jako ředitelka naší ZŠ 
Straškov-Vodochody a zároveň je to rodačka z Podřipska. 

Kája komentář:     Od mala ráda četla, protože to byl jediný zdroj informací. 

Pamětnice:  Hltali jsme každou knížku, kterou jsme dostali, kterou jsme si vypůjčili navštěvovali jsme 
pilně místní knihovny, které nám umožnovali se s knihou seznámit.

Tonda komentář:   Škola ji vždycky bavila. Dokonce si na ní často i hrála. 

Pamětnice:  Určitě se usmívate, možná si ťukáte na čelo, ježiši přijít ze školy a hrát si na školu, ale my 
jsme to tak měli.

Dáda  komentář:    O jiném oboru, než o učitelství, neuvažovala, ani když si později vybírala 
vysokou školu. 

Pamětnice: Když jsem dostudovala fakultu, tak jsem byla ve spojení s vyučujícím z fakulty, který mě 
znal asi daleko více než ostatní studenty, protože jsem dělala i diplomovou práci a znal mojí češ nu a 
vůbec celkově znal můj přístup k výuce a nabídl mi, že bych mohla na pět let vycestovat do Brazílie, 
kde bych na českém velvyslanectví mohla působit, jako učitelka češ ny a samozřejmě historie pro 
dě . Všechno jsme zvážili už jsem měla rodinu, dě  a já jsem to přesto odmítla.

Kája  komentář:    Místo toho se rozhodla, že začne učit na naší škole, kde se nakonec stala i 
ředitelkou. 

Pamětnice: Ráda jsem organizovala, připravovala, zařizovala a musím říct, že je to do dneška moje 
takové hobby, kdy mám radost, když můžu něco jako zařídit, připravit, zorganizovat a je úžasný, když
vy jako moji žáci do toho jdete s chu  a nejste naštvaní, že se něco musí organizovat a připravovat 
víte že před covidem jsme měli tolik ak vit a akcí a teď jsem ráda, že se k tomu zase znovu jakoby se 
vracíme.

Kája  komentář: Vypadala vždy budova školy takhle? 

Pamětnice: Budova jako taková ano, ale samozřejmě dostala ted moderní kabát. Je to nádherná 
budova, sice je z roku 1957, kdy tady probíhal první školní rok, ale zase na to, jak je to škola v už 
letech, už taková babička jako já, tak si myslím, že je to škola, která pořád vypadá pěkně. 

Tonda  komentář:    Paní Machová s naší školou spojila celý svůj život. Je podle ní velké štěs , když 
si člověk vybere povolání, které ho těší a naplňuje po celý život. 


